
Zápis z jednání Klubu chovatelů plemene belgické modrobílé 

ze dne 20. 10. 2023, hotel Medlov 

Jednání klubu zahájil předseda klubu Anton Herman přivítáním chovatelů a zaměstnanců Svazu. 

Přítomné seznámil s programem jednání a poděkoval za účast. Prezenční listina je přílohou zápisu.  

Program jednání     

1. Vývoj chovu a plemene v posledním období v ČR                                                                                                                                              

2. Zhodnocení NVHZ a výběrů plemenných býků                                                                                                                                

3. Schvalování stanov ČSCHMS na VČS a návrh na úpravu sazebníku                                                                                                                                                                  

4. Volba předsedy ČSCHMS                                                                                                                                                                     

5. Různé 

 

Průběh jednání 

1. Vývoj chovu a plemene v posledním období 

Počet chovatelů BM je stabilní a nízký, stejně tak počet chovaných zvířat. Souvisí to s náročností chovu 

v čistokrevní formě. Největší chovatelé jsou Herman, Zigáček, ZD Chýšť a Velát. Do konce roku plánuje 

zřídit svůj chov Matúš Herman z Dubnice nákupem 10 jalovic z Belgie (nebo NL) jako mladý začínající 

zemědělec v rámci PRV. 

2. Zhodnocení NVHZ a výběrů plemenných býků 

Předseda vyjádřil spokojenost jak s průběhem výstavy, tak s výběry býků. Šampionát na NVHZ nebyl 

z důvodu malého počtu přihlášených zvířat a chovatelů. Produkce plemenných býků je mírně nad 

poptávkou trhu – v současné době dva neprodaní býci (jeden ze zdravotních důvodů bude poražen), 

což předseda doporučuje korigovat přísnějším výběrem kvalitnějších zvířat zařazených do odchovu. 

3. Schvalování stanov ČSCHMS na VČS a návrh na úpravu sazebníku 

 

Chovatelé neměli k tomuto bodu dotazy ani připomínky, souhlasí s navrhovaným zněním. 

 

4. Volba předsedy ČSCHMS 

Vzhledem k odstoupení Františka Farky z postu předsedy ČSCHMS předseda Klubu Anton Herman 

obeznámil chovatele s důvody a cílem své kandidatury, bez požadavku na podporu při hlasování. 

5. Různé 

 

Inseminační dávky – zájem o nákup nových ID projevil Herman a Zigáček, po dohodě budou zajištěny 

v spolupráci s M. Kopáčkovou na podzim 2023 

Návštěva chovů v Belgii – v souvislosti s plánovaným nákupem BM jalovic ve spolupráci s belgickou 

plemennou knihou je nabídnuto všem chovatelům připojit se k případnému společnému nákupu, 

resp. účastnit se výběru zvířat a návštěvy chovů 

 

Zapsal: Anton Herman 
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